
7 de maig de 2007 
 
 
 
 
 
Distingits senyors, distingides senyores, 
 
En relació a l’apartat de precs i preguntes del Ple de 20 d’abril de 2007, em 
plau donar resposta a les diferents intervencions dels regidors i regidores no 
contestades a la sessió plenària. 
 
 
 
Preguntes del Sr. Ortega 
 
 
Sobre peticions Policia Local 
 
El dia 20 d’abril d’enguany a les 19,34 hores,  els sindicats  CCOO, SPPME, 
CSIF i UGT van presentar un escrit al Registre de l’Ajuntament, dirigit a la Sra. 
Alcaldessa en què van demanar una reunió per tractar d’unes “situaciones 
insatisfactorias que se producen en el departamento de la Policia Local”. Cap 
de les situacions que s’esmentaven a l’escrit  tenia relació amb les condicions 
econòmiques del personal d’aquell departament. 
 
En cap moment anterior s’havia demanat entrevista amb l’Alcaldessa. 
 
De manera simultània a la presentació de l’escrit per Registre, van realitzar una 
concentració, amb pitades,  a la porta de l’Ajuntament i el van repartir entre els 
regidors i assistents al Ple Municipal que en aquell moment se celebrava.  
 
El dilluns 23 es va fer una nova convocatòria, per al 25 d’abril, de concentració 
del personal del departament de policia davant de l‘Ajuntament. 
 
Dimarts dia 24, l’Alcaldia va convocar els representants per al 3 de maig a la 
reunió sol·licitada, deixant ben clar que l’Ajuntament estava obert al diàleg 
sempre que no hi hagués mesures de pressió que no tenien cap raó de ser 
perquè: 
 

• L’Ajuntament compleix rigorosament el conveni i els pactes 
econòmics que estan vigents fins a 31 de desembre de 2008. 

• Les retribucions de la Policia Local estan en línia amb els municipis 
propers de la comarca. 

• Pel  que fa a la millora de la instal·lació hi ha un projecte redactat. 



• La renovació i reparació del material i del parc mòbil entra dintre de la 
planificació ordinària del pressupost vigent. És ben patent que, durant 
els dos últims anys, s’ha fet un important esforç en aquest sentit.  

• S’ha estat negociant, fins arribar a un acord amb tots els sindicats la 
passada setmana, sobre  el calendari laboral i quadrants de servei.  

• Pel que fa a la resta de temes plantejats en l’escrit de referència 
estan tots subjectes a la resolució de les instàncies competents. 

 
Malgrat això, la concentració convocada davant l’Ajuntament, amb crits i 
pitades, es va fer. 
    
Vist que les mesures de pressió injustificades continuaven, durant el matí del 
25 d’abril es va comunicar als representants sindicals que la reunió prevista es 
desconvocava. Es va tornar a dir que, amb pressions, no es mantindria cap 
entrevista ja que ni s’havien trencat negociacions ni, per mantenir una 
entrevista amb l’alcaldessa caldria fer cap mena de pressió.   
 
Però aquell mateix dia, a les 9 del vespre els sindicats CCOO, UGT, SPPME  
van demanar una nova reunió amb l’Alcaldessa, ara sí, per tractar 
reivindicacions econòmiques i socials del col·lectiu de la Policia Local. La resta 
de “situaciones insatisfactorias” plantejades en el primer escrit ja no 
s’esmentaven en aquest segon.  
 
L’Alcaldia, novament, va atendre aquesta petició de reunió que finalment va 
tenir lloc el mateix dia 3 i a la qual es va invitar a tots els sindicats legalment 
constituïts: CCOO, UGT, SPPME, CSIF i CATAC. 
 
En aquesta reunió l’Alcaldessa va posar de manifest la voluntat de negociació 
de l’Ajuntament, però no de manera parcial sinó amb una única mesa de 
negociació i negociant les condicions econòmiques i socials del conjunt del 
personal, no només de la Policia Local. 
 
En aquest sentit, encara que les condicions econòmiques actuals tenen 
vigència fins a 31 de desembre de 2008, l’Alcaldessa va oferir i es va acordar: 
 

• Iniciar des de l‘endemà mateix les negociacions de les condicions 
econòmiques i socials de tot el personal, que entrarien en vigor des de 
l’1 de gener de 2008, la qual cosa volia dir avançar en un any un nou 
conveni de condicions econòmiques i socials. 

 
Amb aquesta mesura s’obria la possibilitat  d’arribar a acords sobre  temes 
retributius amb temps suficient perquè fossin  aplicats des de l’inici de 2008. 
 
Igualment, en aquesta reunió, l’Alcaldessa va deixar clar que  aquest 
avançament voluntari de la negociació del proper conveni, no es portaria a 
terme si continuaven unes mesures de pressió del tot injustificades. 
 



Les reunions de negociació, tal com es va acordar, es van posar en marxa 
l’endemà de la reunió amb l’Alcaldessa, concretament el dia 4 a les 9 del matí. 
Durant aquesta reunió, en els termes plantejats el dia anterior, es va començar 
per tractar els temes que afectaven a la Policia Local i concretament els 
recollits a l’esmentat escrit de data 25 d’abril. El resultat d’aquesta reunió va ser 
que s’obrien les vies de negociació i, per tant de poder arribar a acords, sobre 
tots i cadascun dels aspectes plantejats, sempre que estiguessin a l’abast de 
l’Ajuntament (algunes de les reivindicacions es regulen per normes legals). 
 
La mateixa tarda del dia 4, durant la inauguració de Firesplugues, la Policia 
Local es va manifestar cridant, xiulant i increpant a l’Alcaldessa i membres del 
Consistori. 
 
Conseqüentment, vist que continuaven les mesures de pressió, fins i tot 
iniciades les negociacions, l’Alcaldessa va prendre la decisió de suspendre les 
reunions de negociació i retirar la proposta d’avançament del conveni fins que 
correspongués, és a dir, a partir de l’1 de gener de 2009. 
 
Aquesta decisió només es podria reconsiderar si hi hagués una declaració 
ferma i immediata de negociació sense pressions en correspondència  a la 
voluntat mostrada per l’Alcaldia. 
 
 
Sobre peticions Espluguenc 
 
La resolució dels conflictes que es generen entre les diferents membres d’una 
entitat de caràcter associatiu, o entre aquest i els òrgans de la mateixa, han de 
substanciar-se pels procediments i davant els òrgans públics de caràcter 
administratiu o judicial que, en funció de les competències que tinguin 
atribuïdes, correspongui. En el cas que ens ocupa, l’Ajuntament d’Esplugues, 
no té atribuïda cap competència. 
 
El nostre Ajuntament sí que té competència per fiscalitzar la destinació dels 
fons públics que, mitjançant subvenció, s’hagin atorgat a una entitat concreta i, 
també la gestió de l’espai de caràcter públic l’ús del qual s’hagi cedit per 
qualsevol títol. No obstant, en el cas que ens ocupa, no consta en aquest 
Ajuntament, ni la inadequada aplicació dels cabals públics, ni la inadequada 
gestió de l’espai cedit. 
 
Si, tal i com s’afirma a la pregunta plantejada, una part dels membres de 
l’entitat, considera que algun o alguns dels òrgans de govern de l’entitat, no 
compleix adequadament les seves funcions o incompleix els estatuts de 
l’entitat, haurà d’actuar en conseqüència i pel procediment que en cada cas 
correspongui. 
 
 
 



Sobre el número d’agents de Mossos d’Esquadra 
 
Des que es van desplegar els Mossos d’Esquadra el passat 1 de novembre de 
2006, l’adscripció inicial d’agents a l’ABP d’Esplugues, que dóna cobertura a 
Esplugues i Sant Just, s’ha incrementat fins arribar a la xifra actual de 87.  
 
 
Sobre Rambla Àngel Guimerà 
 
La millora de la urbanització de la Rambla Àngel Guimerà per donar  satisfacció 
a les diferents propostes de millora efectuades pels veïns i veïnes del sector, 
ha estat un dels objectius del govern municipal, que ha impulsat les obres de 
remodelació de l’indicat vial. 
 
Aquestes obres van incloure, així mateix, un conjunt d’actuacions per millorar 
determinats elements de l’aparcament soterrani, com ara la renovació dels 
accessos de vianants, la millora i renovació de les sortides de les ventilacions, 
la substitució de la impermeabilització, i altres. 
 
Per al desenvolupament i execució del projecte, l’Ajuntament va comptar amb 
la col·laboració de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. Entitat que va assumir la responsabilitat de la redacció del projecte, 
la contractació de les obres i la direcció de les mateixes. Així mateix, la 
Mancomunitat va assolir una part molt important del finançament de les obres i 
la totalitat de les despeses de redacció del projecte i direcció de les obres. 
 
A desgrat de l’interès municipal i dels esforços esmerçats pels serveis 
corresponents, i com a conseqüència de la molt deficient actuació de l’empresa 
adjudicatària de les obres, la mercantil TIFERCA, SA., durant l’execució de les 
obres s’ha produït un important número d’incidències, defectes  i problemes, 
imputables en la seva totalitat a la citada empresa. 
 
És per això, que hem requerit a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, com a entitat responsable del projecte, de 
l’adjudicació de les obres i de la direcció facultativa de les mateixes, que 
assumeixi la responsabilitat d’adoptar quantes mesures siguin necessàries per 
solucionar tots i cadascun dels problemes detectats, a través de l’empresa 
adjudicatària de les obres, o en la forma que sigui més adient per garantir la 
correcta reparació de les unitats d’obra executades de forma defectuosa o 
inadequada.    
 
El compromís d’actuació, ha estat assolit pel Gerent de la Mancomunitat, i 
també per l’empresa adjudicatària, en reunió mantinguda el passat dia 27 
d’abril de 2007 amb representants del nostre Ajuntament, a la seu de la 
Mancomunitat. Durant la reunió de referència, els representants municipals van 
lliurar als representants de la Mancomunitat i de l’empresa contractista, una 



relació dels defectes, problemes i elements executats incorrectament, que 
figura a l’expedient corresponent i que podrà consultar si ho estima convenient. 
 
 
 
Preguntes del Sr. Campo 
 
 
Sobre brutícia Mercadillos 
 
Sobre la brutícia a la via pública després de la realització dels mercats 
ambulants, cal manifestar que han hagut nombroses reunions entre el regidors 
de barri senyors Bravo i Salazar i entre els coordinadors dels mercats. En 
aquest sentit l’Ajuntament insistirà en la utilització pels paradistes de les bosses 
d’escombraries. 
 
 
Sobre situació Espluguenc 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías. 
 
 
Sobre mina d’aigua 
 
En efecte, durant els actes i treballs previstos a l’inici de les obres de 
construcció del centre assistencial geriàtric a realitzar a la finca de propietat 
municipal del carrer Lluís Companys, s’ha observat que sota la superfície 
discorre una porció de la conducció de les aigües de l’anomenada “mina de les 
monges”. Aquesta instal·lació, el traçat de la qual no està documentat ni 
gaudeix de cap dret de pas o servitud sobre la finca de propietat municipal, pot, 
potencialment, resultar afectada per les obres. 
 
No obstant, i amb caràcter previ a tota intervenció directa sobre la instal·lació, 
s’està realitzant un aixecament topogràfic, per part d’una empresa 
especialitzada, per encàrrec de l’Ajuntament, amb la finalitat de documentar-la 
adequadament, determinar el possible grau d’afectació i determinar així mateix 
la necessitat o innecessarietat de procedir al seu desviament, sempre garantint 
el manteniment i continuïtat dels cabals d’aigua que actualment hi circulen.  
 
 
Sobre pregunta Sra. Águeda Magdalena 
 
La Sra. Águeda Magdalena va demanar per escrit que se li avisés si se li  
contestaria la pregunta en el Ple, quan es va trucar per confirmar-li que així es 
faria, va dir que ella no assistiria al Ple que si li podíem enviar per escrit i així 
ho vàrem fer. 
 



 
Sobre programació teatre per a adults 
 
“Esplugues entra en escena”, com saben, és un nou cicle d’espectacles que  
s’ha programat a la nostra ciutat i que permet, a preus assequibles gaudir 
d’actuacions teatrals diverses. Cal veure, doncs,  els seus objectius en el seu 
conjunt (és a dir de tota l’oferta, tant espectacles d’adults com infantils). Tots 
els espectacles infantils previstos a excepció d’un són en català, amb la qual 
cosa aconseguim a banda de promoure el saludable hàbit d’anar al teatre entre 
els nens i les nenes d’Esplugues, promoure l’ús del català. 
 
Però és que a més, el nou cicle d’espectacles, tant per a adults com per a 
infants, com saben, no finalitzarà al juny, sinó que és previst que tingui 
continuïtat la tardor d’enguany. No és una programació estanca que finalitzi al 
juny. La bona acollida que està tenint, de ben segur, és un motiu de satisfacció 
per a tothom, perquè permet posar l’accent, encara més, en els valors culturals 
del municipi. “Esplugues entra en escena” és un cicle, doncs, que comptarà 
amb espectacles en llengua catalana. 
 
I és que per a aquest Ajuntament, el foment del català en les arts escèniques 
és cabdal. Bona prova d’això és l’èxit de l’espectacle amb continguts en llengua 
catalana que Comediants va produir la Diada de Reis. Un espectacle que va 
congregar milers de persones a l’entorn d’una activitat clau en moltes famílies 
del municipi i que consolida la nostra intensa agenda cultural local. O el 
recolzament d’aquest Ajuntament a tradicions i continguts culturals molt 
relacionats amb la llengua catalana. 
 
 
Sobre zona Can Cervera 
 
1.- Sobre els espais de referència l’Ajuntament d’Esplugues de Llobregat no té 
cap títol de propietat, ni consta, cap cessió a favor del mateix; i per tant, no és 
cert que es tracti de terrenys cedits a l’Ajuntament. 
2.- L’Ajuntament no ha autoritzat a tancar cap camí que sigui de titularitat 
pública, entre altres coses en atenció a que l’únic camí que sembla tenir 
aquesta consideració de “públic”, es troba al terme municipal de L’Hospitalet, i 
de fet roman obert, i és possible el pas per a vianants. 
3.-  Pel que fa a l’activitat econòmica, aquesta disposa de llicència d’activitat, 
de caràcter provisional i precari, atorgada de conformitat amb el que disposa la 
normativa vigent al moment del seu atorgament i previ l’informe favorable de la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona. 
 
La data d’atorgament de la llicència inicial concedida a Sefamin, S.L., va ser 27 
de setembre de 2000 i la d’ampliació de la llicència 29 d’abril de 2005, 
ambdues amb informe favorable de la Comissió Territorial de Barcelona i amb 
caràcter provisional i precari. 
 



 
Actualment desenvolupa l’activitat la societat LAKEN 3.000, S.L. 
 
 
Preguntes de la Sra. Puertas 
 
 
Sobre tanques mercadillo 
 
Les tanques que delimiten la zona d’influència del mercat ambulant i habiliten 
els desviaments alternatius són instal·lades per la Policia Local a l’inici de les 
feines d’instal·lació del mercat i posteriorment són retirades pels operaris del 
servei de neteja, una vegada han finalitzat les tasques de neteja. 
 
Per tant, la presència de aquestes tanques, encara que hagi finalitzat l’activitat 
de venda al mercat es justifica per possibilitar i facilitar les tasques de neteja en 
condicions de seguretat per als operaris del servei. Així es pot donar la 
circumstància que la tanca estigui col·locada sense necessitat aparent, quan en 
realitat, els serveis de neteja encara estan treballant. Tot això sense contar que 
alguns conductors o usuaris de la via pública, sovint,  desplacen les tanques 
sense que, posteriorment es prenguin la molèstia de recol·locar-les 
convenientment per evitar molèsties a altres persones. 
 
En aquest sentit, la Policia Local s’encarrega d’inspeccionar la zona per 
comprovar que les condicions de circulació han estat restablertes o 
normalitzades una vegada finalitzades les tasques de neteja, sense que 
aquesta inspecció es faci en un moment determinat en dependre de la durada 
de les tasques de neteja i de la disponibilitat de les unitats de la zona per 
realitzar l’esmentada tasca. 
 
 
Sobre Rambla Àngel Guimerà 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías 
 
 
Sobre peticions Policia Local 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías. 
 
 
Preguntes del Sr. Pons 
 
 
Sobre peticions Policia Local 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías. 



Sobre visites Remolí 
 
Les visites des de la data d’obertura han estat: 

 
2006 
 

  Octubre:  2.246 
Novembre: 1.233 
Desembre:    827 
 
2007 
 
Gener: 1.315 
Febrer: 1.237 
Març:  1.027 
Abril:  1.137 
 
 
Sobre la presència de rosegadors 
 
En relació amb la queixa plantejada sobre la presència de rates en el Parc de la 
Solidaritat, val a dir que recentment s'ha produït un brot puntual amb la 
presència de rosegadors per la zona compresa entre l'avinguda Ciutat de 
l'Hospitalet i el carrer del Molí, malgrat les dues operacions anuals 
programades - que es venen realitzant als mesos de gener i abril - per tal 
d'erradicar de rates aquest indret. A partir d'una queixa rebuda el dia 23 de 
febrer, es van iniciar mesures per potenciar la desratització de la zona; 
mesures que avui encara continuen, ja que es fan revisions cada dues o tres 
setmanes. De fet, en aquest moment s'està procedint a la desratització de totes 
les travessies compreses entre les dues vies indicades, que es troben a tocar 
del parc de la Solidaritat. 
 
Pel que fa a la queixa - també per presència de rates - a les rodalies de 
l'Hospital de Sant Joan de Déu, al barri de Finestrelles. Estem en disposició 
d'afirmar que durant  els mesos de setembre - octubre de 2006 es van realitzar 
actuacions de xoc per aquesta zona, especialment als jardinets que envolten 
l'hospital. Es va contactar amb el responsable de manteniment d'aquest centre 
per tal que tingués coneixement de la situació i prengués les mesures 
oportunes en el seu recinte. La planificació anual d'actuació en aquesta zona 
(programa 3D) està prevista per als mesos de març i octubre. Malgrat que ja es 
va realitzar la del mes de març, està previst iniciar noves actuacions de xoc el 
proper dilluns dia 7 de maig, tot i que en el que va del 2007 no s'han rebut 
queixes al respecte per part del veïnat.  
 
 



 
Preguntes del Sr. Figueras 
 
 
Sobre la Rambla 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías. 
 
 
Sobre peticions Espluguenc 
 
Ens remetem a la resposta donada al Sr. Elías. 
 
 
Sobre conveni millora Connexió viària entre l’Hospitalet, Cornellà i 
Esplugues 
 
La tramitació del conveni de referència consta a l’expedient, que previ 
Dictamen de la Comissió Informativa de Desenvolupament Urbà i Medi 
Ambient, serà elevat al Ple per a la seva ratificació, en la propera sessió 
plenària ordinària.   
 
 
Salutacions, 

 
 
 
 

César Romero 
Portaveu de l’Equip de Govern 
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